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Sak 106/2021 

Saksfremlegg til styret i Sykehusinnkjøp HF 
 

Sykehusinnkjøp HF i media  
 

Møtedato: 26. oktober 2021 

Tidligere behandlet i styret/saksnr.   

Type sak (orienteringssak, diskusjonssak, beslutningssak, temasak) Orienteringssak 

 

Styret i Sykehusinnkjøp HF inviteres til å treffe følgende vedtak: 
1. Styret tar saken til orientering. 

 

 

 

 

 

Vadsø, 19. oktober 2021 

 

Bente Hayes 

Administrerende direktør 
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1. Hva saken gjelder 
Saken gir en oversikt over mediesaker hvor Sykehusinnkjøp HF er omtalt i perioden 15. september til 
13. oktober 2021. De aktuelle mediesakene er vurdert ut fra om de er positivt, nøytralt eller negativt 
vinklet.   
 

2. Hovedpunkter og handlingsalternativer 
Det har vært lite medieomtale av Sykehusinnkjøp HF siden forrige styremøte. Omtalen som har 

kommet har vært i lokale og regionale medier, i tillegg til faglig rettede medier som Dagens Medisin 

og Anbud365. 

Den mest kritiske saken i perioden er Tønsbergs Blads omtale av de nye ambulansene som 

Sykehusinnkjøp HF har inngått avtale på for helseforetakene. Denne saken ble opprinnelig publisert i 

september, og har i ettertid fått tilsvar fra Sykehusinnkjøp HF, samt to oppfølgende medieoppslag. 

 

Sakene er sortert etter publiseringsdato, med de nyeste sakene først: 

 

Agderposten omtaler en ulykke hvor en ambulanse ble påkjørt av et vogntog fra 4. mars i år. De 

nevner kort at undersøkelser i etterkant har ført til at Sykehusinnkjøp HF har fått et sikkerhetskritisk 

varsel om hvilken vei setebeltene skal stå i ambulansene. En lege ble kritisk skadet i påkjørselen. 

Saken er nøytralt vinklet. 

• Vedlegg 1 Agderposten 

 

Melanor skriver at det arbeides med en nasjonal kontraktsstandard for innkjøp til helse- og 

omsorgssektoren. Sykehusinnkjøp HF er del av styringsgruppen som utvikler den nye standarden, og 

juridisk direktør, Silje Jakola-Fjeld, har gitt en kort kommentar om prosjektet. 

Saken er positivt vinklet. 

• Melanor: Det arbeides for en nasjonal kontraktsstandard for innkjøp til helse- og 

omssorgsektoren 

 

Romsdals Budstikke skriver at Helse Møre og Romsdal planlegger å bygge en ambulansestasjon i 

utkanten av et boligfelt, nær lekeplass og skole. Sykehusinnkjøp HF er omtalt i kraft av foretakets 

rolle i etableringen av ambulansestasjon, og har henvist til at det er kommunen som må vurdere om 

tomten som er foreslått er egnet. 

Saken er nøytralt vinklet. 

• Vedlegg 2 Romsdals Budstikke 

 

https://www.melanor.no/nb/alle-artikler/det-arbeides-for-en-nasjonal-kontraktsstandard-for-innkj%C3%B8p-til-helse-og-omssorgsektoren/
https://www.melanor.no/nb/alle-artikler/det-arbeides-for-en-nasjonal-kontraktsstandard-for-innkj%C3%B8p-til-helse-og-omssorgsektoren/
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Nordlys skriver at innleid helsepersonell på sykehjem i Nordreisa kommune ikke har behersket norsk 

godt nok. Ifølge dem har kommunen ikke stilt formelle krav om norskkunnskaper da de anskaffet 

vikartjenestene. Saken trekker som kontrast frem kravene Sykehusinnkjøp HF stiller til 

norskkunnskaper ved anskaffelser som de gjør av innleid helsepersonell. 

Saken er nøytralt vinklet. 

• Vedlegg 3 Nordlys 

 

Som styret ble orientert om i forrige møte, publiserte Tønsbergs Blad 14. september en sak som 

kritiserte enkelte av de nye ambulansene Sykehusinnkjøp HF har inngått avtale på for 

helseforetakene Kritikken gikk på valg av behandlersete og godkjenningen krevd for dem, og bilene 

ble omtalt som «dødsfeller». Saken har i etterkant blitt besvart av Sykehusinnkjøp HF gjennom et 

leserinnlegg signert av alle medlemmene i prosjektgruppen. Tønsberg Blad har i etterkant publisert 

to oppfølgingssaker hvor de problematiserer regelverket rundt norske ambulanser.   
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Sakens utvikling: 

14. september: Tønsbergs Blad publiserer den opprinnelige artikkelen. 

16. september: Sykehusinnkjøp publiserer kronikk som tilsvar til Tønsbergs Blad, hvor det utdypes 

om regelverket som gjelder for ambulansenes behandlerseter. 

22. september: Stortingspolitiker Erlend Larsen (H) uttaler seg i Tønsbergs Blad, og sier at ansatte 

skal ha en trygg arbeidsplass, og at han vil løfte saken om utdatert lovverk rundt ambulanser til 

Stortinget for å få det avklart. 

7. oktober: Tønsbergs Blad skriver ny sak hvor de bruker en pensjonert tidligere ansvarlig for 

ambulanser hos Statens vegvesen som ekspert. Han beskriver et komplekst og uoversiktlig regelverk 

rundt krav til godkjent behandlersete, og foreslår en endring i regelverket for å unngå feiltolking i 

fremtiden. Han mener den foreslåtte endringen ville ført til at ambulansene det gjelder ville måttet 

kalles tilbake og korrigeres. Det hevdes fortsatt at Sykehusinnkjøp HF ikke har kontroll på 

regelverket, og nå også at feil lovverk har blitt fulgt i ni år. 

De forskjellige artiklene rundt denne saken har blitt publisert i flere andre Amedia-aviser. 

Saken er negativt vinklet. 

• Vedlegg 4 Tønsberg Blad («Ambulansene er en mulig dødsfelle på grunn av et hull i lovverket 

– Det har blitt en suppe») 

• Vedlegg 5 Tønsberg Blad («Erlend Larsen (H) løfter ambulansene opp på Stortinget») 

• Tønsbergs Blad: Norske ambulanser er trygge! (kronikk av Sykehusinnkjøp HF) 

• Vedlegg 6 Tønsbergs Blad (opprinnelig sak) 

 

Melanor melder på nettsiden sin at de har besvart Sykehusinnkjøp HFs høringsforslag for 

bærekraftig emballering av medisinsk utstyr. De beskriver i saken innspillene de har kommet med og 

forventninger til endringer som kommer. Saken kritiserer deler av høringsforslaget som uklart og for 

lite gjennomarbeidet, og advarer mot særnordiske krav til emballasje. 

Saken er negativt vinklet. 

• Melanor: Melanor og MedTech Europes innspill til bærekraftig emballering  

 

Nettstedet Anbud365 omtaler styresak lagt frem for styret i Helse Vest RHF av Sykehusinnkjøp HFs 

divisjonsdirektør for divisjon vest, Jannicke Daae Tønjum. Saken omhandler potensiell gevinst på 65 

millioner på avtaler inngått av Sykehusinnkjøp divisjon vest siste 12 månedene. 

Saken er vinklet positivt. 

• Anbud365: Gevinst på tosifret millionbeløp mulig i nylig inngåtte Helse Vest-avtaler 

 

Dagens Medisin skriver om Beslutningsforum for Nye metoders møte 27. september. Saken 

inneholder detaljer om metodene som er blitt vurdert, og inkluderer begrunnelser for beslutningene 

https://www.tb.no/norske-ambulanser-er-trygge/o/5-76-1638849?key=2021-10-11T12:26:20.000Z/retriever/14e930a59117c20692c874b248399440507f95c7
https://www.melanor.no/nb/alle-artikler/melanor-og-medtech-europes-innspill-til-b%C3%A6rekraftig-emballering/
https://helse-vest.no/seksjon/styresaker/Documents/2021/30.09.2021/Sak%2009021%20Gevinstpotensiale%20p%C3%A5%20innkj%C3%B8psomr%C3%A5det.pdf
https://www.anbud365.no/bransjer/helse-omsorg/gevinst-pa-tosifret-millionbelop-mulig-i-nylig-inngatte-helse-vest-avtaler/
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som er tatt. Også HealthTalk omtaler møtet, og har hentet inn kommentarer fra Beslutningsforum 

om legemidlene som har fått nei, samt potensielle reaksjoner fra MS-miljøet. 

Sakene er nøytrale. 

• Dagens Medisin: Fem ja og ni nei 

• HealthTalk: Legemiddelfirmaene ville ikke gi mer rabatt – Beslutningsforum sier nei til tre 

høyeffektive MS-legemidler 

 

Dagens Medisin skriver om brudd på arbeidsmiljøloven i Sykehusinnkjøp HF på grunn av stor bruk av 

overtid i koronaperioden. Konstituert direktør Bente Hayes er blitt intervjuet, og svarer om hva som 

kunne vært gjort annerledes og status på overtidsbruk i dag. 

Saken er negativt vinklet. 

• Dagens Medisin: Ansatte jobbet over 2000 timer overtid på fem måneder 

 

Anbud365 omtaler styresak lagt frem for styret i Sykehusinnkjøp HF av konstituert administrerende 

direktør Bente Hayes, om at leverandørmarkedet for KGV konsolideres gjennom oppkjøp. 

Saken er nøytralt vinklet. 

• Anbud365: Sykehusinnkjøp-styret varsles: Oppkjøp i KGV-markedet – risiko for tilbud fra 

bare én leverandør 

 

Dagens Medisin skriver at flere ønsker at den forebyggende HIV-medisinen PrEP tilbakeføres fra H-

resept til blåresept. Saken fokuserer på det tekniske rundt hvorfor en slik tilbakeføring ikke er mulig, 

men generalsekretær Anne-Karin Kolstad fra Hiv Norge antyder i en kommentar at Nye metoder er 

skyld i at medisinen har havnet på H-resept i utgangspunktet. Hun sier dette vil tas opp som tema i 

evalueringen som pågår av Nye metoder. 

Saken er utenom Anne-Karin Kolstads kommentar nøytralt vinklet. 

• Dagens Medisin: Hiv-forebyggende føres ikke tilbake til blåresept nå 

 

Det lokale nettstedet Nyss skriver at InnoVern har inngått kontrakt med Olympiatoppen, og at deres 

nyutviklede munnbind som gjør det lettere å puste vil brukes av idrettsutøvere, blant annet under 

OL i Beijing. I tillegg har InnoVern også inngått avtale på leveranser til grossisten Maske. 

InnoVern ble tildelt en avtale om innkjøp av 20 millioner munnbind i anskaffelsene som ble 

gjennomført i forbindelse med covid-19.  

Saken er positivt vinklet.  

• Vedlegg 7 Nyss 

  

https://www.dagensmedisin.no/artikler/2021/09/27/fem-ja-og-ni-nei/
https://www.healthtalk.no/alle-artikler/besutningsforum-legemiddelfirmaene-ville-ikke-gi-mer-rabatt-beslutningsforum-sier-nei-til-tre-h%C3%B8yeffektive-ms-legemidler/
https://www.healthtalk.no/alle-artikler/besutningsforum-legemiddelfirmaene-ville-ikke-gi-mer-rabatt-beslutningsforum-sier-nei-til-tre-h%C3%B8yeffektive-ms-legemidler/
https://www.dagensmedisin.no/artikler/2021/09/24/jobbet-over-2000-timer-overtid-pa-fem-maneder/
https://sykehusinnkjop.no/Documents/Styrem%C3%B8ter/2021/22.%20september/Sak%2094-2021%20AD%20orientering.pdf
https://www.anbud365.no/bransjer/helse-omsorg/sykehusinnkjop-styret-varsles-oppkjop-i-kgv-markedet-risiko-for-tilbud-fra-bare-en-leverandor/
https://www.anbud365.no/bransjer/helse-omsorg/sykehusinnkjop-styret-varsles-oppkjop-i-kgv-markedet-risiko-for-tilbud-fra-bare-en-leverandor/
https://www.dagensmedisin.no/artikler/2021/09/16/hiv-forebyggende-fores-ikke-tilbake-til-blaresept-na/
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Utrykte vedlegg 

• Vedlegg 1 Agderposten 

• Vedlegg 2 Romsdals Budstikke 

• Vedlegg 3 Nordlys  

• Vedlegg 4 Tønsbergs Blad  

• Vedlegg 5 Tønsbergs Blad 

• Vedlegg 6 Tønsbergs Blad 

• Vedlegg 7 Nyss 


